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Beograd - Poslanici Skup{tine Srbije, na aktu-
elnoj sednici raspravljali su i o Vladinom Predlo-
gu izmena i dopuna zakona o nacionalnim save-
tima nacionalnih manjina i o za{titi prava i slo-
boda nacionalnih manjina. Poslanici SPP Mua-
mer Zukorli} i Jahja Fehratovi} najavili su podr-
{ku predlo`enim izmenama, mada su imali i sit-
nije zamerke i podneli amandmane, za koje se
nadaju da }e biti prihva}eni. Poslanik SDA Enis
Imamovi} kritikovao je predlo`ena re{enja i tra-
`io od Vlade Srbije da povu~e ove zakonske pred-
loge. 

Poslanik SDP Muamer Ba~evac rekao je da
navedeni predlozi imaju puno dobrih re{enja.
Govore}i o Predlogu zakona o izmenama i dopu-
nama zakona o nacionalnim savetima nacional-
nih manjina, Ba~evac je pohvalio insistiranje na
javnosti rada nacionalnih saveta kao i preciznije
odredbe o tro{enju sredstava. Ba~evac je, kao i
poslanici SPP i SDA, kritikovao odredbu kojom
se odre|uje da predsednik te ~lanovi Izvr{nog

odbora ne mogu biti lica koja su ~lanovi rukovo-
de}ih organa politi~kih stranaka, kao {to su pred-
sednik, predsedni{tvo, ~lanovi izvr{nog odbora
te izabrana ili postavljena lica u dr`avnim, pokra-
jinskim i organima lokalne samouprave. „Depo-
litizacija je neophodna i po`eljna, ali se bojim da
je ovo re{enje previ{e restriktivno“, rekao je Ba-
~evac. „[to se ti~e Predlog zakona o izmenama i
dopunama zakona o za{titi prava i sloboda naci-
onalnih manjina jako je dobro {to se u ~lanu ~e-
tiri uvodi jasna pozitivna diskriminacija pripad-
nika nacionalnih manjina prilikom zapo{ljavanja
u dr`avnim institucijama, sto vidim kao iskrenu
`elju da se ovaj problem re{i jednim sistemskim
zakonom“, istakao je Ba~evac. On je zatra`io da
RTS osnuje redakciju na manjinskim jezicima.

Ministar lokalne samouprave Branko Ru`i}
najavio je da }e izbori za nacionalne savete biti
raspisani u avgustu, a odr`an najkasnije u no-
vembru ove godine. S. D.

Strana II

Priboj - Malinari, koji su protekle
nedelje pod blokadom dr`ali put Prije-
polje-Bijelo Polje, okon~ali su svoj pro-
test posle nekoliko sastanaka sa pred-
stavnicima vlasti i ministarstva poljo-
privrede. Poslednji sastanak je odr`an
u utorak, a pored pregovora o otkup-
noj ceni maline bilo je re~i o novim in-
vesticijama u fabrike za preradu vo}a
u Priboju i Prijepolju .

Muaz Dedovi}, iz Udru`enja ma-
linara „Limska dolina“ Priboj, koje
je jedan od organizatora protesta
rekao je za Sand`ak Danas da mali-
nari opet `ive u nadi da }e obe}ano
biti ispunjeno. „Dogovorena je u
U`icu akontna cena 120 dinara.
Trebalo bi, kako nam je rekao Ne-
dimovi}, idu}e nedelje da u Prije-
polje i Priboj do|u dva investitora,

iz Italije i Ma|arske, koji bi kako
nam je re~eno trebalo da ulo`e u fa-
briku za preradu vo}a {to bi zna~aj-
no u~inilo stabilnom cenu maline i
ostalog vo}a u ovom kraju. Ve}ina
hladnja~ara trenutno daje akontnu
cenu od 120 do 130 dinara. Nada-
mo se da ce cena krajnja biti makar
140 dinara“, ka`e Dedovi}. S. B.
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Nakon drugog sastanka sa ministrom Nedimovi}em

Malinari opet 
„`ive u nadi“ 

Skup{tina Srbije o izmenama zakona o nacionalnim savetima i za{titi prava i sloboda nacionalnih manjina 

SDA tra`i povla~enje, 
SPP i SDP na~elno za predlog 

Razli~iti stavovi bo{nja~kih
poslanika: Skup{tina Srbije
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Beograd - Poslanici Skup{tine Srbije,
na aktuelnoj sednici raspravljali su i o
Vladinom Predlogu izmena i dopuna za-
kona o nacionalnim savetima nacional-
nih manjina i o za{titi prava i sloboda na-
cionalnih manjina. Poslanici SPP Mua-
mer Zukorli} i Jahja Fehratovi} najavili
su podr{ku predlo`enim izmenama,
mada su imali i sitnije zamerke i podne-
li amandmane, za koje se nadaju da }e
biti prihva}eni. Poslanik SDA Enis Ima-
movi} kritikovao je predlo`ena re{enja.
Imamovi} je za skup{tinskom govorni-
com rekao da nijedan predlog od zna~a-
ja za nacionalne manjine nije uvr{ten u
predloge zakona o nacionalnim manji-
nama i da kao predstavnik Bo{njaka ni-
je zadovoljan sadr ìnom, a jo{ manje na-
~inom kako se dolazilo do pojedinih re-
{enja u zakonu.

Aktuelna politika dr`avnih organa je
takva da to tretira kao pitanje od drugora-
zrednog zna~aja, rekao je Imamovi} i oce-
nio da je bilo bolje doneti novi zakon o za-
{titi i slobodi nacionalnih manjina, ume-
sto {to se menja tako veliki broj odredbi.
Imamovi} je pozvao ministra Branka Ru-
ì}a da povu~e predlo`ene zakone sa

dnevnog reda jer dodatno komplikuju
ostvarivanje prava nacionalnih manjina
ili barem da usvoje predlo`ene amand-

mane. Ru ì} je rekao da je postoje}i zako-
nodavni okvir zadovoljavaju}i, ali ga ovim
izmenama treba osavremeniti, upodobiti
sa pravnim sistemom posle promena ko-
je su usledile posle usvajanja zakona i uva-
ìti preporuke Ustavnog suda Srbije. Rad-

ne grupe postoje ne da bi bile fontane ̀ e-
lje, ve} da se suvisli predlozi oblikuju u za-
konske predloge, naveo je Ru ì} i napo-
menuo da se to ne odnosi na konkretne

predloge bo{nja~kih stranaka, ve} uop{te-
no. Razumem da postoji politi~ka dimen-
zija svega ovoga, ali moja obaveza kao mi-
nistra nije da se bavim svakodnevnom
politikom, ve} da iznedrimo najbolji za-
konski predlog, rekao je Ru ì}.

Imamovi} je negodovao {to ~lan poli-
ti~ke partije ne mo`e biti i ~lan saveta na-
cionalne manjine, te upitao kako mo`e
predsednik Srbije da bude i ~lan Srpske
napredne stranke. Sli~nu zamerku ima i
Muamer Zukorli}. „Ko je uop}e do{ao na

ideju da se reducira pravo kandidovanja
za va`ne funkcije u nacionalnim savjeti-
ma kao {to je izvr{ni odbor i samo pred-
sjedni{tvo nacionalnih savjeta bez argu-
mentacija, ako se izuzme ono {to smo ~u-
li ovih dana da je politizacija ili za{tita na-
cionalnih savjeta od politizacije. Sam po-
jam politizacija je veoma sporan naj~e{}e
se koristi demago{ki jer radi se o politi~-
kim tijelima, o tijelima u kojima su stran-

ke klju~ni nosioci i ne znam koje politi~-
ko tijelo je mogu}e za{tititi od politizaci-
je. [ta je problem na kraju krajeva ukoli-
ko imamo politizaciju i za{to bismo to ti-
jelo koje nije niti organ, niti ima tako va-
`nu funkciju izvr{ne vlasti za{titili od po-
litizacija, a ne {titimo najvi{e dr`avne
funkcije, zato smo i ponudili amandman
kojim bi se ovo pitanje rije{ilo“, rekao je
Zukorli}, koji je zatra ìo i a`uriranje bi-
ra~kog spiska manjina i omogu}avanje
dijaspori da glasa S. D. 

Ro`aje - Predsjedni{tvo Demokrat-
ske partije socijalista je na nedavnoj
sjednici, kojom je predsjedavao pred-
sjednik DPS-a Milo \ukanovi}, anali-
ziralo rezultate lokalnih izbora i kon-
statovalo izuzetan uspjeh u najve}em
dijelu op{tina. Predsjedni{tvo je, kako
je saop{teno iz te partije, prenijelo
ovla{}enja na op{tinske odbore da
po~nu pregovore o formiranju lokal-
nih uprava sa svim politi~kim partne-
rima koji dijele temeljna programska
opredjeljenja sa DPS-om. Na sjednici
je istaknuto uvjerenje da }e u svim op-
{tinama, u kojima je DPS ostvario iz-
borne pobjede, u najkra}em roku biti
formirane vlasti. 

Sli~no je izjavio i potpredsjednik
Socijaldemokrata (SD), Damir [eho-
vi}. On je dnevnom listu Pobjeda re-
kao da bi vladaju}a koalicija trebalo da
napravi postizborni savez u svih 11 op-
{tina u kojima su odr`ani lokalni izbo-
ri. „Prirodno je da na temelju ostvare-
nih izbornih rezultata objedinimo sve
potencijale koje kao vladaju}a struktu-
ra imamo, da ih stavimo u funkciju ne
samo dr`avnog, nego i lokalnog razvo-
ja“, rekao je [ehovi}. On je dodao da

o~ekuje da takav pristup narednih da-
na bude demonstriran od DPS-a u
Podgorici, od SD-a u Plavu i Bo{nja~-
ke stranke u Ro`ajama.

Na izborima odr`anim 27. maja u
Podgorici i jo{ deset op{tina ubedljivo
je pobijedila Demokratska partija soci-
jalista Mila \ukanovi}a. Vladaju}a cr-
nogorska stranka bila je uspje{na i u
sand`a~kim op{tinama, u kojima se
glasalo: Bijelom Polju, Pljevljima, Ro-
`ajama i Plavu. U Bijelom Polju je koa-
licija okupljena oko DPS-a osvojila 58,7
odsto glasova,. U Pljevljima je koalicija
DPS-SD-BS osvojila 53,9 odsto, a u Ro-
`ajama je stranka Mila \ukanovi}a bi-
la drugoplasirana. Apsolutnu ve}inu u
ovoj op{tini osvojio je njihov koalicio-
ni partner na republi~kom nivou, Bo-
{nja~ka stranka (50,8 odsto glasova),
DPS je drugoplasiran sa 27,8 odsto, So-
cijaldemokrate 12,1, a SDP 4,2 odsto
glasova. Najzanimljivije je bilo u Plavu,
gdje su Socijaldemokrate osvojile naj-
vi{e, 28,2 odsto glasova, Bo{nja~ka
stranka 20,3, DPS 19,7. Kako je i BS na-
govestila mogu}nost nastavka sarad-
nje, o~ekuje se da u Ro`ajama i Plavu
vlast formiraju sa DPS i SD.

Novi Pazar - Evrointegracije su je-
dinstvena prilika da se Srbija suo~i s
pro{lo{}u i preuzme odgovornost za
zlo~ine po~injene u Sand`aku tokom
devedesetih - rekla je predsednica San-
d`a~kog odbora za za{titu ljudskih
prava Semiha Ka}ar, na konferenciji
pod imenom „Odnos Srbije prema zlo-
~inima u Sand`aku u procesu evroin-
tegracija“. Ka~ar je ocenila da se „na-

kon toliko godina malo {ta desilo“, jer
„`rtve i dalje tragaju za pravdom, a ne-
dopustivo je da, na primer, ̀ rtve otmi-
ce u [trpcima ne mogu da dobiju sta-
tus civilnih ̀ rtava rata jer su, navodno,
ubijeni na teritoriji druge dr`ave“. „Pa
i da su stradali na Aljasci, oni su bili dr-
`avljani Srbije i ona je du`na da po-
mogne ostvarivanju prava svojih gra-
|ana“, poru~ila je ona. 

- O odnosu dr`ave prema `rtvama
zlo~ina i torture nad Bo{njacima San-
d`aka tokom devedesetih godina go-
vori i podatak da se na ovom skupu ni-
je pojavio nijedan predstavnik dr`av-
nih organa, iako su uredno pozvani -
naglasila je predsednica Sand`a~kog
odbora. U vi{esatnoj raspravi o tortu-
rama u Sand`aku, politi~kom procesu
u Novom Pazaru, otmicama u Sjeveri-

nu i [trpcima, nepriznavanju statusa
civilnih ̀ rtava rata njihovim porodica-
ma, o odnosima dr`ave prema zlo~ini-
ma u ovom delu Srbije sa politi~kog i
sudskog aspekta i ostalim srodnim te-
mama, govorili su advokati, predstav-
nici porodica otetih u Sjeverinu i [trp-
cima, u~esnici politi~kih procesa, poli-
cijskih tortura i predstavnici Fonda za

humanitarno pravo i Inicijative mla-
dih za ljudska prava.

Predstavnik Fonda za humanitar-
no pravo Nemanja Stjepanovi} ocenio
je da je Srbija zaboravila zlo~ine nad
Bo{njacima u ovom regionu po~inje-
nih devedesetih godina i da ne ~ini ni-
{ta da ̀ rtvama po~ini utehu. „To je ta-
ko zato {to Sand`ak nema politi~ku
snagu da nametne tu temu. Na{a vlast
se pravi kao da se devedesetih u San-

d`aku ni{ta nije de{avalo, a desili su se
zlo~ini u [trpcima, Sjeverinu, Kukuro-
vi}ima, torture u policijskim stanica-
ma. Vlast }uti, nema procesuiranja
zlo~inaca, sem za Sjeverin, ali on nije
tretirao odgovornost dr`ave. Nema ni
pomo}i porodicama `rtava, koje Srbi-
ja i ne priznaje, nema reparacije, niti
im dr`ava nudi bilo kakvu utehu“, is-
takao je Stjepanovi}.

U diskusijama je ukazano na ne-

prihvatljiv polo`aj ̀ rtava ratnih zlo~i-
na i te{kih kr{enja ljudskih prava, a
nadle`nim dr`avnim organima i in-
stitucijama su upu}ene preporuke da
ih hitno realizuje. Od dr`ave se zahte-
va da kroz akt u republi~kom parla-
mentu priznaju politi~ku odgovor-
nost dr`ave za zlo~ine i priznanje `r-
tava u Sand`aku, da iniciraju prome-
nu prakse Tu`ila{tva za ratne zlo~ine i
procesuiranje svih zlo~ina po~injenih
na ovom prostoru, da donesu novi za-
kon o civilnim `rtvama koji bi omo-
gu}io priznanje statusa `rtvama u
Sand`aku, novi zakon o memorijali-
ma koji bi regulisao podizanje spo-
men obele`ja i druge forme obele`a-
vanja i se}anja, da obezbede nastavak
programa pomo}i raseljenima u Pri-
boju, da obezbede puno po{tovanje
prava nacionalnih manjina uklju~uju-
}i i ravnomernu zastupljenost u orga-
nima vlasti, da rade na reformi obra-
zovnih programa u cilju spre~avanja
zaborava zlo~ina, da obezbede aktiv-
nije u~e{}e lokalnih samouprava u
Sand`aku radi za{tite svojih gra|ana
i njihovih prava i da iz policije i dru-
gih dr`avnih organa uklone sve odgo-
vorne za torturu i druga te{ka kr{enja
ljudskih prava u ovom delu Srbije.

S. Novosel

Sand`a~ki odbor organizovao razgovore o odnosu dr`ave prema zlo~inima u Sand`aku

Srbija zaboravila zlo~ine nad Bo{njacima

Skup{tina Srbije o izmenama zakona o nacionalnim 
savetima i za{titi prava i sloboda nacionalnih manjina 

SDA tra`i povla~enje predloga,
SPP na~elno podr`ava

Izbori u novembru 
Ministar lokalne samouprave Branko Ru`i} i predsednik Republi~ke izborne komisije Vladi-

mir Dimitrijevi} potpisali su Sporazum o utvr|ivanju specifikacije planiranih troškova za izbo-
re ~lanova saveta nacionalnih manjina. Izbori }e, najavio je ministar Ru`i}, biti raspisani u av-
gustu, a odr`an najkasnije u novembru ove godine.

Organizator i u~esnici 
Konferenciju o odnosu dr`ave prema zlo~inima nad sand`a~kim Bo{njacima devedesetih

godina pro{log veka organizovao je Sand`a~ki odbor za za{titu ljudskih prava. U~estvovali su
predstavnici lokalnih samouprava, me|unarodnih i bo{nja~kih institucija, civilnog dru{tva i
medija. U~esnici ovog skupa su se obavezali da ova pitanja aktuelizuju u razgovorima sa pred-
stavnicima me|unarodne zajednice, posebno Evropske unije, da se pove`u unutar civilnog sek-
tora radi ja~eg pritiska na dr`avne organe kako bi zahtevi bili ispunjeni i od sand`a~kih politi-
~ara zahteva se aktivno anga`ovanje i podr{ka ovim zahtevima.

Srbija da prizna zlo~ine: 
Konferencija o zlo~inima u 

Sand`aku devedesetih godina
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Akcija kompanije „Mocart“ u Novoj Varo{i

Novo ko{arka{ko igrali{te 
Nova Varo{ - Ko{arka{ko igrali{te u

Novoj Varo{i dobilo je potpuno novi
savremeni izgled u okviru akcije „Sto
terena za jednu igru“ kompanije
„Mozzart“ iz Beograda. Teren je ume-
sto starog tartana dobio novu specija-
lizovanu podlogu, postavljeni su i novi
ko{evi sa profesionalnom konstrukci-
jom, tablama i zglobnim obru~ima,

dok su na tribine ugra|ena plasti~na
sedi{ta. Igrali{te ura|eno po profesio-
nalnim standardima ponelo je ime re-
prezentativca Srbije Nemanje Nedovi-
}a koji je na njemu napravio svoje prve
ko{arka{ke korake. Nedovi} je pre ne-
koliko dana sve~ano i otvorio rekon-
struisano igrali{te, u prisustvu velikog
broja sugra|ana. R. P. 

DPS i SD o formiranju lokalnih vlasti

U Ro`ajama i Plavu 
verovatne tro~lane koalicije 

Novi Pazar - Kabasti otpad sa novopa-
zarskih ulica odvozi}e se svakog pone-
deljka. Ovu odluku donelo je JKP
„Gradska ~isto}a“ i odre|eno je desetak
mesta na kojima gra|ani mogu da od-
la`u takav otpad. Sabirna mesta su rav-
nomerno raspore|ena na celoj teritori-
ji grada, pa }e za Ulicu Kej skopskih ̀ r-
tava biti pored kontejnera kod benzin-

ske pumpe Lukoil, za Ulicu Save Kova-
~evi}a odre|eni su kontejneri kod ben-
zinske pumpe NIS, otpad iz naselja
Svojbor odlaga}e se kod pogona sekto-
ra „^isto}a“, za naselje Selakovoca od-
re|eni su kontejneri kod Hakovog ha-
na i Koli}a, za naselje De`evski put ras-
krsnica prema naselju Postenje. Kaba-
sti otpad iz naselja Jalija odlaga}e se kod

novog mosta ispod Robne pijace, iz na-
selja Banjski put odre|eni su kontejne-
ri na petlji, kontejneri iza stare lu~ne
zgrade su namenjeni za Ulicu [abana
Ko~e i za naselje [estovski potok name-
njeni su kontejneri ispod kasarne. Ovaj
otpad }e se direktno odvoziti na depo-
niju Golo brdo, jer za sada nema plano-
va o njegovom recikliranju. S. N. 

Kabasti otpad na jednom mestu
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Ovaj prilog sufinansira grad Novi PazarNOVI PAZAR DANAS
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Cve}arenje
Drugarice posadimo cve}e... tako se pevu{i po krugu ~ar{ijske Op{te bolnice.

Posle smene na ~elnom mestu, neka prvu zamiri{e, pa }e, valjda, sve ostalo da
krene boljim, odgovornijim i profesionalnijim redom. Za po~etak, da se pikavci
izbace iz `ardinjera. Neka ~udna sorta, nikako nije htela da se pretvori u duvan.
Sad }e cve}e da se prima. Naravno, do prve prilike dok namerniku ne zapadne
za oko. Ho}e se bolnici u direktore od estetskog reda. Onaj prvi je voleo da kre~i,
ovaj je u andat krenuo sa cve}em. Jedan moj drug ka`e, da mu damo priliku.
Oprez, u cve}u mo`e da bude i trnja.

Imovina lokalno-republi~kih politi~ara zabavlja ~ar{iju. Njihova imovina ni-
je cve}e, pa ne mo`e ni da se primiri{e. Vozikaju se u automobilima strane pro-
izvodnje. Kupuju strano za sitnu doma}u valutu. Doma}ih desetak hiljadarki
„razmno`ilo“ se u nekoliko hiljadarki evra. Doma}a valuta postala cenjena, ma-
kar i u izve{tajima o poreklu i vrednosti ~etvoto~ka{a. Obi~nom narodi, samo za
izmirivanja obaveza prema dr`avi, treba desetak hiljada dinara koliko ko{ta ~e-
tvoroto~ka{ za ~lana politi~areve porodice. Neko miri{e, neko ni da primiri{e.

S. N. 

Novi Pazar - Pomo}nica ministra
prosvete Vesna Nedeljkovi} je u Novom
Pazaru, razgovarala sa predstavnicima
lokalne samouprave o uslovima u ovda-
{njim osnovnim {kolama i sa direktori-
ma osnovnih i srednjih {kola iz Novog
Pazara, Tutina i Sjenice o maturskom
ispitu i elektronskim ud`benicima.

- Razgovarali smo o problemima sa
kojima se sre}u na|e osnovne {kole i o
prevazila`enju problema. Dobili smo
pozitivne vesti, posebno za pred{kolsko
obrazovanje - ocenio je razgovore novo-
pazarski gradona~elnik Nihat Bi{evac i
za narednu godinu najavio izgradnju
novog obdani{ta i nove osnovne {kole
„za koju lokalna samouprava tra`i od-
govaraju}u lokaciju“. Pomo}nica mini-
stra prosvete Nedeljkovi} najavila je da
}e izgradnju novih obrazovnih ustano-
va u ovom gradu pomo}i Ministarstvo
prosvete i da }e to „obe}anje vrlo brzo
biti realizovano“.

- Mi se, na teritoriji dr`ave, obi~no
susre}emo sa problemom malog broja
dece. Ovde, na sre}u i zadovoljstvo svih
nas u prosveti, imamo prekobrojne
{kole i onda je na{a obaveza da pomog-

nemo da sva deca imaju iste uslove i is-
tu dostupnost obrazovanju - naglasila je
Nedeljkovi}.

Pomo}nica ministra prosvete, na-
kon razgovora u lokalnoj samoupravi,
razgovarala je sa direktorima osnovnih
i srednjih {kola iz Novog Pazara, Tuti-
na i Sjenice. Tema razgovora bili su
maturski ispit i elektronski ud`benici.

Rekla je da su direktori i nastavnici
obavezni da obezbede polaganje ispita
bez nepravilnosti, ali i upozorila da se
ove godine ne}e tolerisati gre{ke prili-
kom polaganja zavr{nog ispita u
osnovnim {kolama.

Novi Pazar ima puno problema sa
prostorom u osnovnim {kolama. Ve}i-
na radi u tri smene i imaju duplo vi{e

u~enika od projektovanih kapaciteta.
Prema nekim procenama gradu su po-
trebne jo{ dve nove osnovne {kole, ka-
ko bi se nastava odvijala normalno. Ka-
da je u pitanju polaganje male mature,
pro{le godine novopazarske osnovne
{kole su se na{le na spisku onih gde je
bilo najvi{e nepravilnosti i postignutih
nerealnih rezultata. S. Novosel

Novi Pazar - U prvom krugu istra`i-
vanja imovine i poslova politi~ara {i-
rom Srbije, na{la su se i tri politi~ara iz
Novog Pazara: gradona~elnik Nihat
Bi{evac, lider Stranke pravde i pomire-
nja (SPP) i narodni poslanik Muamer
Zukorli} i predsednik SDA Sand`aka i
Bo{nja~kog nacionalnog ve}a (BNV)
Sulejman Ugljanin. Istra`ivanje su
sproveli novinari portala Krik u sarad-
nji sa kolegama iz lokalnih medija. U
saop{tenju KRIK -Mre`e za istra`iva-
nje kriminala i korupcije navodi se da
su jedino novopazarski gradona~elnik
i Zukorli} „pristali da govore o svojoj
imovini i imovini i poslovima svoje
u`e porodice“ i da su obojica rekli „da
je veoma va`no da se mediji bave
ovom temom“,

Imovina, pokretna i nepokretna,
gradona~elnika Novog Pazara Nihata
Bi{evca i njegovih najbli`ih ~lanova
porodice, procenjuje se na vi{e od mi-
lion evra. U istra`ivanju je navedeno
da su njegova mese~na primanja
91.268 dinara, da stanuje u ku}i u na-
selju Lug, koja se jo{ vodi na njegovu
preminulu majku, a koju }e naslediti
nakon ostavinskog postupka. Proce-
njena vrednost ku}e je 185 hiljada
evra. Bi{evac je naslednik dve tre}ine
zemlji{ta u naselju Varevo vrednog 32
hiljade evra.

Od njegovih najbli`ih ~lanova po-
rodice, naveli su istra`iva~i, brat koji
`ivi i radi u Nema~koj sa porodicom,
ima dve ku}e u centralnom delu ove
zemlje, ~ija vrednost se procenjuje na
640 hiljada evra. Bi{ev~eva starija se-
stra ima ku}u sa poslovnim prostorom
u prizemlju, u centru Novog Pazara,
koja je procenjena na 280 hiljada evra.

Ako je suditi po dobijenim rezulta-
tima, onda su gradona~elnik Novog

Pazara i predsednik SPP i narodni po-
slanik Muamer Zukorli}, pribli`no is-
tog imovnog stanja, jer je imovina
ovog drugog i njegovih najbli`ih ~lano-
va porodice procenjena na vi{e od mi-
lion evra. U KRIK-ovoj bazi se navodi
da Zukorli} kao poslanik republi~kog
parlamenta, predsednik skup{tinskog
odbora za obrazovanje i odbornik u
Skup{tini grada Novog Pazara, mese~-
no prima 119.965 hiljada dinara -
27.320 poslani~ka plata, 74.645 dinara
- prima kao predsednik Odbora za
obrazovanje Skup{tine Srbije i 18 hilja-
da dinara je odborni~ka plata. Zvani~-
no je vlasnik stana, u {irem centru No-
vog Pazara, povr{ine 79 kvadrata ~ija
je procenjena vrednost 80 hiljada evra.
Kako je navedeno stan je kupljen pre
petnaestak godina. Suvlasnik je u tri
firme ili organizacije. Njegova supruga
Elma vlasnica je ku}e od 430 kvadrata
~ija vrednost je procenjena na 490 hi-
ljada evra i ra~unovodstvene agencije
osnovane 2007. godine. Navodi se i da
je osnovao Mufti fondaciju, koja u
svom vlasni{tvu ima nekretninu u selu
Varevo i livade i {ume u op{tini Tutin.
Preko ove fondacije on je vlasnik peti-
ne preduze}a „Refref“, koje je osnova-
lo Internacionalni univerzitet, na ko-
jem je Zukorli} bio rektor i predsednik,
a pro{le godine je na njemu i doktori-
rao i njegov je suvlasnik.

U imovinskoj karti se navodi da je
njegov brat Muhamed vlasnik stana,
ku}a, zemlji{ta, agencija za nekretnine
i za obezbe|enje. Agencija za obezbe-
|enje „Berk“ obezbe|uje institucije u
sistemu Islamske zajednice (IZ) u Sr-
biji i narodnog poslanika Zukorli}a, ~i-
ja }erka kreatorka od pro{le godine
ima svoj studio, a sin je na ~elu Razvoj-
nog edukativnog dru{tva (RED) i San-

d`a~kog udru`enja novinara (SUN).
Supruga Elma vozi automobil „BMW
320D“, kupljen 2013. godine za 10 hi-
ljada dinara, a brat Muhamed „Opel
corsa 1,4“ pla}enu 750 evra. U posedu
Zukorli}evog oca nalazi se imanje i ku-
}a. Sve nabrojano, dakle, vredi vi{e od
miliona evra.

U odnosu na Bi{evca i Zukorli}a,
predsednik SDA Sand`aka i BNV Su-
lejman Ugljanin je pravi siroma{ak. U
istra`ivanju se navodi da `ivi bez ika-
kvih primanja iz bud`eta i da posedu-
je samo luksuznu ku}u u centru grada,
koja je kupljena 2002. godine dok je bi-
la u izgradnji. Prema podacima kata-
stra ku}a ima povr{inu 220 metara
kvadratnih, iako je Ugljanin Agenciji
za borbu protiv korupcije prijavio po-
vr{inu od 273 kvadrata. Procenjena
vrednost ku}e na novopazarskom Re-
kreacionom centru je 230 hiljada evra.
Ukupna vrednost imovine Sulejmana
Ugljanina i njegovih najbli`ih ~lanova
porodice procenjena je na 286 hiljada
evra. Njegov brat Sadik vlasnik je sta-
na od 60 kvadrata u naselju Lug. Stan
je kupljen 2002. godine od Zavoda za
urbanizam (tada je Sadik bio predsed-
nik op{tinske vlade). Vrednost te ne-
kretnine, koja je kupljena za 60.060 ta-
da{njih nema~kih maraka,, sada se
procenjuje na blizu 56 hiljada evra. U
vlasni{tvu Ugljaninove supruge Mer-
sije je automobil „mercedes
A160CDI“, star deset godina, koji je
kupljen 2015. godine za 10 hiljada di-
nara. Njegova trenutno procenjena
vrednost je 4.800 evra. U istra`ivanju
se jo{ navodi da je i Ugljanin imao svoj
automobil, proizveden 2000. godine,
koji je pre tri godine prodao za 410 hi-
ljada dinara.

S. Novosel

KRIK istra`ivao imovinu i politi~ara u Novom Pazaru

Bi{evac i Zukorli} pristali 
da govore o svojoj imovini

Potpisan 
sporazum o 
univerzitetskoj
saradnji

Novi Pazar - Rektori Dr`avnog
univerziteta u Novom Pazaru i Uni-
verziteta u Tuzli, dr Miladin Kosti} i
dr Nermina Had`igrahi}, potpisali
su sporazum o saradnji ove dve vi-
soko{kolske ustanove. Ovim doku-
mentom predvi|ena je razmena na-
stavnika, istra`iva~a i studenata, ali
i organizacija zajedni~kih studijskih
programa, kongresa, seminara, kur-
seva, letnjih {kola, radionica i dru-
gih formi saradnje.

Dr Kosti} smatra da postoji
prostor i za anga`ovanje na za-
jedni~kim nau~nim projektima i
da }e tada biti konkretizovani
planovi ove dve visoko{kolske
ustanove. Realizacija odredaba
sporazuma trebalo bi da po~ne
uskoro. Predstavnici dva univer-
ziteta ponovo }e se sresti po~et-
kom slede}e {kolske godine. Ta-
da je planirana uzvratna poseta
Univerzitetu u Tuzli. S. N. 

Novi Pazar - Tim za izradu Strategije razvoja Novog Pazara dobio je inostranog
konsultanta. Misija OEBS-a za taj posao anga`ovala je me|unarodnog konsultan-
ta Ri~arda Alena. Re~ je o stru~njaku sa iskustvom du`im od dve i po decenije na
projektima institucionalnog ja~anja vladinih i organizacija civilnog dru{tva. Kra-
jem osamdesetih radio je za Vladu Velike Britanije i tamo{nji Crveni krst, a od 2004.
radi kao nezavisni konsultant za Zapadni Balkan. Radio je i za mnoge me|unarod-
ne organizacije i donatore : UN agencije (UNDP, UNHCR, UNICEF, UNOPS), EU,
agencije Vlade [vajcarske (SDC i SECO), USAID, OEBS, Crveni krst i Odeljenje za
me|unarodni razvoj Ujedinjenog kraljevstva. S. N. 

Novi Pazar - Konkretizacija projekta
„Novi Pazar - novi poslovi“ po~ela je
uru~enjem ugovora poslodavcima, koji
su dobili subvencije za otvaranje novih
radnih mesta. Ugovore je dobilo 26 po-
slodavaca iz ovog grada, koji su u svojim
preduze}ima zaposlili 30 radnika.

Prioritet su imali nezaposleni iz te`e
zapo{ljivih kategorija: Romi, povratnici
iz zemalja Evropske unije i mladi do 30
godina starosti. Za svako novo otvoreno
radno mesto poslodavci su dobili po hi-
ljadu i po evra. Ugovore im je uru~io no-
vopazarski gradona~elnik Nihat Bi{e-
vac, koji je rekao da su svi zaposleni do-

bili ugovore na neodre|eno vreme. Do-
delom ugovora zavr{ena je prva faza u
ovom projektu, vrednom 200 hiljada
evra. Sredstva su obezbedili Nema~ka
organizacija za me|unarodnu saradnju
(GIZ) 190.000 i 10 hiljada evra je u~e{}e
lokalne samouprave. Projekat zajedno
sprovode novopazarska lokalna samo-
uprava, Regionalna agencija za eko-
nomski razvoj Sand`aka (SEDA) i Inici-
jativa za razvoj i saradnju (IDC). U okvi-
ru ovog projekta bi}e dodeljeno jo{ 20
grantova za pokretanje sopstvenog bi-
znisa i dva za podr{ku socijalnom pred-
uzetni{tvu.  S. N. 

Stru~ni konsultant za Strategiju grada

Projekat „Novi Pazar - novi poslovi“ otvorio nova radna mesta

Po 1.500 evra za 30 radnika

Pomo}nica ministra prosvete Vesna Nedeljkovi} obe}ala izgradnju nove {kole i obdani{ta

Isti uslovi za svu decu

Vesna Nedeljkovi} - Uskoro nova
{kola i obdani{te u Novom Pazaru
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Priboj - Veliko  nevreme pra}eno gra-
dom i jakom ki{om zahvatilo je u sredu
okolinu  Priboja, Prijepolja i U`ica. Ne-
vreme je u Priboju  po~elo oko 12 i 30 i
trajalo neobi~no dugo , skoro dva sata .
Grad od veli~ine le{nika do veli~ine oraha

Nova Varo{ - Knji`evnom ve~eri u ~ast
bra}e ]irila i Metodija, utemeljiva~a gla-
goljice, u O[ „@ivko Ljuji}“ obele`en je
Dan slovenske pismenosti. U holu {kole
su se tim povodom  okupili  zavi~ajni pe-
snici iz Nove Varo{i, Priboja i Prijepolja.
Svetkovinu su upotpunili ugledni knji-
`evnici iz Beograda Dragan Laki}evi} i
Bratislav R. Milanovi}, koji su predstavi-
li bogatu izdava~ku delatnost Srpske
knji`evne zadruge (SKZ).

Gosti iz srpske prestonice su, u prisu-
stvu brojnih |aka, njihovih nastavnika,
rukovodstva {kole, predstavnika lokalne
samouprave, podsetili na zna~ajnu misi-
ju koju SKZ, jo{ od 1892. godine,  ima u
o~uvanju i negovanju srpskog jezika i }i-
rilice. O istorijatu i radu ove ustanove od
nacionalnog zna~aja prikazan je i polu-
satni dokumentarni film. 

- Ja sam ~ovek hartije. Mo`da }e na{i
naslednici u SKZ uporedo sa klasi~nom
knjigom izdavati i {tiva u digitalnoj for-
mi. Ali knjiga na hartiji ne}e nestati. U
njima su najplemenitije vrednosti svet-
ske kulture i civilizacije. Ko nau~i da ~ita
kao mali, on }e ~itati i kasnije i svoju lju-
bav prema knjizi uliti potonjim genera-
cijama - smatra Dragan Laki}evi}, ~uvar
„pe~ata“ odnosno sekretar SKZ. Njegov
kolega, pesnik, publicista i novinar, do-
bitnik brojnih  knji`evnih nagrada i pri-
znanja, Bratislav R. Milanovi} naglasio je
da se osnov za izgradnju svake li~nosti
sti~e u bibliotekama i u dru`enju sa knji-
gama.

-Onaj ko ~ita, zna vi{e i otkriva neke
druge prostore, ume da razmi{lja o svom
`ivotu, da procenjuje okolnosti u kojima
se nalazi, a ume}e i da vlada dru{tvenim
okolnostima kada za to do|e vreme - do-

dao je Milanovi}. O svom do`ivljaju ~ita-
nja govorila je i profesorka srpskog jezi-
ka i knji`evnosti i pesnikinja Gordana
Boranija{evi}. „Oni koji ~itaju knjige jed-
nom }e po~eti da postavljaju pitanja. Na-
`alost, sve je manje onih koji ~itaju i sa-
mim tim je sve manje i onih koji posta-
vljaju pitanja“, nagla{ava Boranija{evi}. 

[kolsku svetkovinu povodom dana
slovenske pismenosti obele`io je i prigo-
dan umetni~ki program koji su izveli

u~enici ove {kole - daroviti glumci i reci-
tatori. Oni su  govorili najlep{e poetske
bisere, posebno  iz one iz pera Milanovi-
}a i Laki}evi}a, a sve~anost je bila i prili-
ka da se poklon-knjigama nagrade naj-
bolji mladi pesnici u ovoj {koli - Bojana
Ranitovi}, Tanja Mandi} i Ana Jovano-
vi}. Doga|aj je, ina~e, prire|en na inicija-
tivu bibliotekarke Svetlane Jak{i}, uz sve-
srdnu podr{ku profesorki srpskog jezika
i knji`evnosti. R. P.

Priboj - Malinari, koji su protekle ne-
delje  pod blokadom dr`ali put Prijepo-
lje-Bijelo Polje, okon~ali su svoj protest
posle nekoliko sastanaka sa predstavni-
cima vlasti i ministarstva poljoprivrede.
Poslednji sastanak je odr`an u utorak, a
pored pregovora o otkupnoj ceni maline
bilo je re~i o novim investicijama u fabri-
ke za preradu vo}a u Priboju i Prijepolju
. 

Protesti u organizaciji malinara Pribo-
ja, Prijepolja i U`ica trajali su od drugog
do {estog juna, prekinuti su posle sastan-
ka sa narodnim poslanikom iz Priboja
Krstom Janju{evi}em  (SNS). Malinari su
na protestima tra`ili garantovanu otkup-
nu cenu od 180 dinara i  da se u pregovo-

re uklju~e premijerka Ana Brnabi} i
predsednik Aleksandar  Vu~i} . Janju{e-
vi}, koordinator SNS za Zlatiborski
okrug obe}ao im je razgovore sa pred-
stavnicima  Vlade Srbije i nagovestio
„odre|ene pomake“ kad je re~ o ceni ma-
line. Usledio je prvi sastanak, predstavni-
ka udru`enja „Limska dolina“ iz Priboja
i Prijepolja i Udru`enjem poljoprivred-
nih proizvo|a~a U`ice, sa Branislavom
Nedimovi}em, ministrom poljoprivrede,
{umarstva i vodoprivrede na kome je do-
govoreno da ministarstvo posreduje u
dogovoru izme|u otkupljiva~a I proizvo-
|a~a maline .

Tada je obe}ano sni`avanju tro{kova
proizvodnje maline kroz sistem subven-

U susret 
Bajramu
Novi Pazar - Muslimanski vernici danas
po~inju da slave trodnevni Ramazan-
ski bajram. Po{to je re~ o jednom od
dva najva`nija muslimanska praznika,
svi se za njega spremaju. Gradske vla-
sti su se potrudile da Novi Pazar ulep-
{aju pred Bajram, {to je kamerom za-
bele`io  poznati novopazarski foto re-
porter Senko @upljanin. S. D.

U O[ „@ivko Ljuji}“ obele`en Dan slovenske pismenosti 

Stihovi u ~ast ]irila i Metodija 
Gosti iz Beograda : Bratislav
Milanovi} i Dragan Laki}evi}
iz Srpske knji`evne zadruge

Nagra|ene „Istine

Nevreme 
i Prije

Novi Pazar - Dramom „Istine i la`i“
u~enici O[ „Rifat Burd`ovi} Tr{o“ iz No-
vog Pazara su na Republi~koj smotri
scenskog stvarala{tva u Lebanama osvo-
jili tre}e mesto. Dobili su i nagrade za
najbolju ̀ ensku epizodnu ulogu i za naj-
bolju ̀ ensku glavnu ulogu. Emana Kora}

dobila je nagradu za najbolju ̀ ensku epi-
zodnu ulogu, a Hana Trtovac za najbolju
`ensku glavnu ulogu. U Lebanama je
drama „Istina i la`“ u re`iji  nastavnice
srpskog i bosanskog jezika Enisa Kajevi},
prvi put van Sand`aka izvedena na bo-
sanskom jeziku. Kjevi} isti~e da su se za

Nakon drugog sastanka sa ministrom 

Malinari op
„`ive u nad

Cena 120-130 dinara
U hladnja~i Zlatar plast Nova Varo{ nisu bili raspolo`eni da govore o otkupnoj ceni

dok su iz hladnja~e u Brodarevu potvrdili da je otkupna akontna cena trenutno 120 di-
nara za vilamet a 130 za miIker sortu.

Foto: S. @upljanin
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padao je sve vreme i  naneo zna~ajnu {te-
tu na zasadima malina i ostalim poljopri-
vrednim kulturama  u ovom kraju. Obil-
nu ki{u nije mogla da primi gradska  ki-
{na kanalizacija  pa su ulice bile pod vo-
dom . S. B. 

cija i nabavku repromaterijala.  Drugi sa-
stanak je odr`an u utorak u U`icu na nje-
mu je, pored pregovora o otkupnoj ceni
maline, bilo re~i o novim investicijama u
fabrike za preradu vo}a u Priboju i Prije-
polju. Muaz Dedovi}, iz Udru`enja mali-
nara „Limska dolina“ Priboj, koje je je-
dan od organizatora protesta rekao je za
Sand`ak Danas da malinari opet `ive u
nadi da }e obe}ano biti ispunjeno. 

- Dogovorena je u U`icu  akontna ce-
na 120 dinara. Trebalo bi, kako nam je
rekao Nedimovi},  idu}e nedelje da u Pri-
jepolje i Priboj do|u dva investitora, iz
Italije i Ma|arske,  koji bi kako nam je re-
~eno trebalo da ulo`e u fabriku za prera-
du vo}a {to bi zna~ajno u~inilo stabilnom
cenu maline i ostalog vo}a u ovom kraju.
Ve}ina hladnja~ara trenutno daje akont-
nu cenu od 120 do 130 dinara. Nadamo
se da ce cena krajnja biti makar 140 dina-
ra, ka`e Dedovi}, dodaju}i da su pred-
stavnici dr`ave, na ~elu sa predsednikom
Aleksandrom Vu~i}em, imali razumeva-
nje za stavove malinara. S. Bjeli}

Nova Varo{ - Adnan Softi} (41) iz No-
ve Varo{i prvi je licencirani turisti~ki vo-
di~ u zlatarskom kraju. Na{ sugra|anin je
u proteklih nekoliko meseci uspe{no pro-
{ao specijalni program edukacije i obuke
koje je organizovalo Ministarstvo turi-
zma i dobio sertifikat za profesionalno
obavljanje ovog sve atraktivnijeg posla.

[kola za turisti~kog vodi~a prili~no je
kompleksna, pogotovo za one koji u svom
dosada{njem radu nisu imali dodira sa
ovom sve perspektivnijom granom pri-
vrede, ka`e Adnan. Ima gotovo dve dece-
nije  iskustva  kao agent prodaje, odli~an
je u marketingu, komunikaciji sa ljudima,
dokazao se i na poslu rukovodioca i ra~u-
nopolaga~a u velikim trgovinskim mar-
ketima, ali mu je polje turizma do sada bi-
la samo ̀ elja i ambicija da se ovim poslom
bavi u budu}nosti. Da bi stekao uslove za
novu  profesiju, pored odli~nog poznava-
nja engleskog jezika i op{te kulture i infor-
misanosti,  morao je da polo`i jo{ desetak
stru~nih ispita i pro|e prili~no slo`ene
psiholo{ke testove eliminacionog karak-
tera. Oblasti poput ekonomike turizma,
vodi~ke slu`be, turisti~kih resursa, dru-
{tvenog ure|enja, hotelijerskog poslova-
nja, turisti~ke politike i zakonske  regula-
tive na ovom polju  bile su za Adnana ne-

poznanica, ali ne i prepreka da se domog-
ne diplome turisti~kog vodi~a.

- Planiram da u po~etku, dok ne „is-
pe~em“ zanat, obavljam posao lokalnog
turisti~kog vodi~a kako bi na najbolji na-
~in  grupama ili individualcima predsta-
vio i interpretirao bogato prirodno i kul-
turno-istorijsko nasle|e novovaro{kog
kraja. Trudi}u  se da, u skladu sa zahte-
vima onih koji me anga`uju, kao i struk-
ture gostiju,  budem {to bolji, ubedljiviji,
pristupa~niji, da turistima na {to zani-
mljiviji na~in pribli`im sve lepote i po-
tencijale ovog dela Srbije. Kako bih raz-
bio monotoniju u pru`anju brojnih in-
formacija, poku{a}u da se osvrnem na
specifi~nosti, raritete, atrakcije, mitove i
legende vezane za ovo podru~je. Od kva-
liteta mog rada zavisi}e u zna~ajnoj me-
ri i sam kvalitet  putovanja, a samim tim
i zadovoljstvo gosta. Neretko se de{ava
da turisti na osnovu utisaka koje na njih
ostavi turisti~ki vodi~ kreiraju sliku o toj
op{tini ili regiji - ka`e Adnan. 

Prvi turisti~ki vodi~ u Novoj Varo{i
spreman je da radi i u slu`bi ovda{nje za-
jednice, a da li }e se ovim poslom na lo-
kalu baviti dugoro~no, zavisi}e i od
spremnosti op{tinske  uprave,  turisti~-
kih poslenika i hotelijera da se, kako Ad-

nan isti~e, na ozbiljniji na~in i sa {to ma-
nje improvizacije bave turizmom. To je
grana ~iji razvoj zahteva plan i viziju na
du`e staze, stru~ne kadrove i ulaganja,

smatra Softi}, koji, ina~e,  planira da u
budu}nosti sa suprugom Anom u gradu
na padinama Zlatara otvori i prvu turi-
sti~ku agenciju. R. Popovi}

Berane - Odnos centralne Vlade Crne
Gore, koju predvodi DPS i lokalnih u koji-
ma vladaju opozicione stranke, jedna je od
tema koja je pokrenuta u tamo{njim me-
dijima. Najpre je beranska op{tina, kojom
vlada opoziciona koalicija „Zdravo Berane“
i Demokrate, saop{tila da njihova saradnja
sa aktuelnom Vladom u Podgorici nije na
o~ekivanom nivou. Beranski funkcioneri
tvrde da su izdvajanja za tu op{tinu sve ma-
nja i da se blokada osje}a na svakom kora-
ku, pri tome posebno navode Upravu za
nekretnine, koja, po njima, predstavlja di-
rektnu barijeru razvoju op{tine.

Apeluju na Vladu Crne Gore da se „sa
istom ili makar sli~nom pa`njom posveti
njihovoj op{tini“, jer je Berane „bilo i osta-
lo dio ove dr`ave“. „Moramo primijetiti da
je ovakav odnos republi~ke vlasti posljedi-
ca ~injenice da je u ovom gradu na vlasti
koalicija koja u politi~kom smislu ne ko-
renspodira sa onom koja se vodi u Podgo-
rici i zgradi aktuelne Vlade“, navodi se u
saop{tenju Op{tine Berane. Oni isti~u da
zbog toga trpe gra|ani Berana, bez obzira
na, kako su kazali, ogroman trud lokalne
uprave koja je i u prethodnom periodu da-
vala svoj maksimum da Berane i u praksi
postane centar sjeveroisto~nog regiona.
„Upravo zbog toga smo i vjerovali da }e
odgovoran i naporan rad lokalne uprave u
pravcu stvaranja pretpostavki da Berane
postane ekonomski, privredni, kulturni i
sportski centar regiona biti dodatna sti-

mulacija i motiv da Vlada svojim potezi-
ma prepozna ovakvu ulogu lokalne upra-
ve“ , navodi se u saop{tenju.

Iz Op{tine Berane isti~u da su izdvaja-
nja za tu op{tinu manja nakon nedavno
zavr{enih lokalnih izbora, na kojima DPS
nije uspjela da osvoji ve}inu.“Vjerovali
smo da }e se ta praksa poslije martovskih
izbora zaustaviti, kao {to ne `elimo vjero-
vati u pri~e koje se mogu ~uti u politi~kim
krugovima, a to je da }e se zaustaviti dalja
ulaganja u razvoj op{tine. Zbog svega ovo-
ga o~ekujemo konkretne poteze i deman-
te na{e Vlade“, navode iz Op{tine Berane
i dodaju da se blokada  osje}a  na svakom
koraku. U prilog toj tvrdnji navode svako-

dnevne inspekcije u Beranama, kao i sud-
ske odluke „na {tetu na{eg grada u iznosi-
ma od nekoliko stotina hiljada evra“. „Po-
razno je tako|e da, prilikom eksproprija-
cije procjene vje{taka na {tetu Op{tine
enormno velike. Sa druge strane, kada je
rije~ o potra`ivanjima Op{tine, sve je pot-
puno druga~ije“, isti~u iz te lokalne samo-
uprave. Posebno kritikuju Upravu za ne-
kretnine, odnosno Katastar. „Svjedoci
smo da pojedinci uzurpiraju imovinu i da
su, na ̀ alost ja~i i od op{tine i od dr`ave ~i-
me direktno rade protiv interesa gra|ana i
svoga grada“, navode iz op{tine i Podgori-
ci zamjeraju da u Berane malo ula`u. Sma-
traju da je porazna ~injenica da op{tina
Berane nije ili je u najmanjoj mjeri plani-
rana za ulaganja u objekte obrazovanja i
kulture, a milionska ulaganja u oblasti tu-
rizma nijesu predvi|ena u dijelu koji se di-
rektno ti~e tog grada. Poljoprivredni plan
je, dodaju, potpuno suprotan zahtjevima
lokalne uprave, a vjeruju da ni takav ne}e
biti realizovan.

„Otvoreno pitamo, za{to nema ulaga-
nja u na{e ski-centre, konkretno Lokve,

kao {to moramo podsjetiti da, aktuelnom
Vladinom politikom niti jedan seoski vo-
dovod nije planiran ili je rije~ o minimal-
nim ulaganjima. Sli~no je i sa ulaganjima
za javne rasvjete, ̀ i~are, dje~je vrti}e i tako
dalje i tome sli~no. Podsje}anja radi, samo
u 2015. godini preko 550.000 evra planira-
nih sredstava kapitalnim bud`etom Di-
rekcije javnih radova prema na{oj op{tini
nije realizovano. Situacija u 2016. i 2017.
godini, prema na{im podacima, nije ni u
jednom segmentu ni{ta bolja. Naprotiv“,
navodi se u saop{tenju.

Op{tina Berane apeluje na Vladu Crne
Gore da im posveti ve}u pa`nju.“Bez obzi-
ra na navedene opstrukcije, lokalna uprava
}e nastaviti sa odgovornim odnosom pre-
ma svojim gra|anima i dava}e svoj realni
maksimum kako bismo postali centar ovog
regiona. U tom pravcu Op{tina Berane pru-
`a ruku saradnje Vladi Crne Gore kako bi-
smo zajedni~ki pomogli razvoj ovog lijepog
grada, otvaranjem novih radnih mjesta ~i-
me }emo skupa zaustaviti odliv stanovni-
{tva sa ovih prostora“, zaklju~uje se u saop-
{tenju Op{tine Berane. C. D. 

e i la`i“ 

u Priboju 
epolju

ovo takmi~enje dugo i ozbiljno pripre-
mali i da je to na kraju i rezultiralo ovim
nagradama.“Deca su bila uzbu|ena,
imalo je i treme ali su verovali u sebi kao
i ja u njih i tamo{njoj publici su se poka-
zali u zaista najboljem svetlu“, izjavila je
novopazarskoj TV po povratku. S. D. 

Nedimovi}em
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Adnan Softi} (41) iz Nove Varo{i 

Prvi turisti~ki vodi~ u Zlatarskom kraju

Planira da se ozbiljno bavi
turizmom: Adnan Softi} 

Op{tina Berane tvrdi da Vlada Crne Gore ima ma}ehinski odnos prema njima

Podgorica nas ignori{e, 
ali pru`amo ruku saradnje

Vlada tvrdi da ima isti odnos 
U saop{tenju objavljenom koji dan kasnije, Vlada Crne Gore je istakla da ima isti od-

nos prema op{tinama bez obzira ko u njima vlada. Podsje}a se da je premijer Du{ko Mar-
kovi}, odmah po konstituisanju 41. Vlade, uveo praksu zvani~nih prijema i sastanaka sa
op{tinskim ~elnicima uo~i praznika koji obilje`ava ta lokalna samouprava. U saop{tenju
se ne pominje Berane, ali Podgorica tvrdi da rukovodstva Budve, Kotora i Herceg Novog
izbjegavaju sastanke sa premijerom Markovi}em.

Op{tinska vlast nezadovoljna
Podgoricom: Berane
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TRE]E MJESTO ZA BERANSKE \AKE 
Berane - U~enici Osnovne {kole (O[) „Vuk Karad`i}“ iz Berana Miro Marjanovi} i

Milo [ekularac, osvojili su tre}e mjesto na regionalnom takmi~enju u kodiranju, koje je
organizovao British Council. U~enike beranske {kole je predvodio profesor Milun ̂ uki},
a na regionalnom takmi~enju predstavili su se projektom „Plastenik za 21. vijek“.

ROTARI KLUB POKLONIO KNJIGE
Bijelo Polje - U okviru sve~anosti uprili~ene povodom primanja novih ~lanova i

sumiranja rezultata protekle godine, Rotari klub iz Bijelog Polja poklonio je Gimnazi-
ji „Miloje Dobra{inovi}“ iz Bijelog Polja 1.100 knjiga. Sve~anosti su prisustovali rota-
rijanci iz svih crnogorskih klubova i ~lanovi Rotari kluba iz ^a~ka. 

POMO] BJELOPOLJSKOJ BOLNICI
Bijelo Polje - Bjelopoljska Op{ta bolnica dobila OCT aparat (za opti~ku koherent-

nu tomofrafiju) i biomikroskop sa aplanacionom tonometrijom za potrebe oftalmo-
lo{ke ambulante, vrijedne 65.000 evra. Nabavku ovog aparata omogu}ilo je Mini-
starstvo zdravlja i Fond za zdravstveno osiguranje Crne Gore koji su iz kapitalnog bu-
d`eta za 2017. godinu, Op{toj bolnici u Bijelom Polju opredijelili 449.400 evra za ku-
povinu opreme, koju su iz menad`menta te ustanove naveli kao neophodnu.

„AGROBUD@ET JE I MOJ AGROBUD@ET“ 
Pljevlja - NVO „Da za`ivi selo“ u partnerstvu sa NU „Informativni centar Plje-

vlja“ po~inje realizaciju projekta „Lokalni agrobud`et iz ugla poljoprivrednog pro-
izvo|a~a“. Cilj projekta je da animira poljoprivredne proizvo|a~e da se, na lokal-
nom nivou, aktivno uklju~e u proces dono{enja mjera agrarne politike. Aktivisti
ovih organizacija planiraju da posjete 100 registrovanih poljoprivrednih proizvo-
|a~a, zabele`e koje mjere smatraju za potrebne i na taj na~in budu spona izme|u
lokalnih vlasti i proizvo|a~a. „Agrobud`et je i moj agrobud`et“ predstavlja jasnu
poruku ovog projekta, a to je aktivno u~estvovanje u lokalnoj politici agrobud`eta
na{ih poljoprivrednih proizvo|a~a.
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Tutin - Tutin }e od 22. do 24. ju-
na biti doma}in Festivala nauke, ko-
ji }e imati me|unarodni karakter jer
se, pored Srbije, o~ekuju u~esnici iz
Crne Gore i BiH. Me|unarodni fe-
stival nauke „Tutin fest 2018“ prvi
put }e biti organizovan u ovom delu
Srbije i to na inicijativu profesora
lokalne Gimnazije.

Festival ~iji je primarni cilj popu-

larizacija nauke me|u mladim ge-
neracijama, u Beogradu se tradicio-
nalno organizuje du`e od desetak
godina. Na pro{logodi{njem, na Be-
ogradskom sajmu, u~estvovali su
predstavnici Gimnazije iz Tutina,
profesori Radica Sta{evi} i Vahidin
Rami~evi}, sa u~enicama Lejlom
Kurtanovi}, Maidom Halilovi}, Sa-
rom Gegi} i Almeidom Had`i}. Ma-

da predstoje}i festival u Tutinu ne-
ma direktne veze sa beogradskim,
ipak ih je inspirisao  da ove godine
sli~nu manifestaciju organizuju u
svojoj op{tini. Direktor festivala
profesor Gimnazije iz Tutina Vahi-
din Rami~evi} isti~e da je njihov za-
datak  popularizacija nauke i pro{i-
rivanje svesti mladih, kako bi se kod
njih pobudila `elja za bavljenjem
nau~nim radom i istra`ivanjima.
„Misija Festivala nauke jeste ve}i
zna~aj obrazovanja u dru{tvu, kroz
zanimljive, moderne i nove meto-
de“, dodaje Rami~evi}. On isti~e da
ovu manifestaciju podr`ava ne sa-
mo Gimnazija ve} i druge obrazov-
ne institucije, kao i op{tina Tutin. 

Na Festivalu u Tutinu iz BiH do-
laze |aci iz Jablanice i  @ivinice, iz
Crne Gore iz Ro`aja, Petnjice, Plava,
Gusinja, a iz Srbije, sem doma}ina,
o~ekuju se u~esnici iz Novog Paza-
ra,  Sjenice, Ra{ke,  Prijepolja, Vr-
nja~ke Banje i Vrbasa. Kako je pla-
nirano, za uzrast stariji od deset go-
dina, u Zoni prirodnih nauka, bi}e
predstavljeni radovi u~enika osnov-
nih i srednjih {kola iz razli~itih
oblasti: biologije, fizike, hemije, ali i
iz geografije, sporta , fizi~kog vaspi-
tanja i medicine (farmacije i stoma-
tologije)... Na Festivalu nauke bi}e
rezervisane bine za dru{tveno- je-
zi~ke programe programe (uzrast
10+), iz oblasti istorije, knji`evnosti
i pedagogije. Inovativnu zonu teh-
nike, automatike i ra~unara  (mla|i
uzrast) ~ini}e nau~ne igraonice po
meri svakog deteta, s akcentom na
najmla|e i osmi{ljene su s idejom
da razbude ma{tu i iska`u svoju
kreativnost kroz jednostavne zadat-
ke iz robotike, automatike, mehani-
ke , ra~unara, elektrotehnike, opti-
ke ...Manifestaciju organizuje i rea-
lizuje Udru`enje „Pe{tersko-gazi-
vodska EKO liga“, uz podr{ku Op-
{tine Tutin i Ambasade [vajcarske.

S. D.

Nova Varo{ - Ministarstvo pravde je
putem konkursa opredelilo ukupno 6,8
miliona dinara za rekonstrukciju {kole
u Vilovima i Pred{kolske ustanove u
Novoj Varo{i. Ugovori o donaciji sred-
stava, prikupljenih na osnovu odlaganja
krivi~nog gonjenja, potpisani su pre ne-
koliko dana na sve~anosti u beograd-
skom Klubu poslanika. Ovo je tre}a go-
dina za redom kako Vlada Srbije od
oportuniteta finansira programe od jav-
nog interesa. „Zeleno svetlo“  na javnom
pozivu za 2018. dobilo je 130 projekata,
prvenstveno onih u oblasti zdravstva,
prosvete i humanitarnog rada. 

Vrti} je, u saradnji sa op{tinskim
Odeljenjem za privredu i lokalni eko-
nomski razvoj, kandidovao projekat
„Unapre|enje higijenskih uslova u no-
vovaro{koj Pred{kolskoj ustanovi“, {to
podrazumeva kompletnu sanaciju
mokrih ~vorova u objektu sa oko 200
polaznika. Resorno Ministarstvo je za
ovu investiciju izdvojilo 3,8 miliona di-
nara, a radovi bi trebalo da budu zavr-
{eni najkasnije do po~etka jeseni.
Osnovna {kola „Momir Pucarevi}“ iz
Akma~i}a je za rekonstrukciju {kolske
zgrade u Vilovima dobila sredstva od
oko 3.000.000 dinara. 

- Novac }e, kako je precizirano pro-
jektom, biti opredeljen za sanaciju kro-
va, izradu fasade i ugradnje stolarije na
{kolskom objektu u Vilovima, gde na-
stavu poha|a {est |aka od prvog do ~e-
tvrtog razreda. Uskoro }e biti raspisan
tender za izvo|a~a radova, koji bi tre-
balo da budu okon~ani do po~etka na-
redne {kolske godine - isti~e Leko Ko-
la{inac, direktor mati~ne osmoljetke u
Akma~i}ima, u kojoj se trenutno {ko-
luje pedesetak u~enika. 

[kola u Vilovima je po~ela da radi
neposredno po zavr{etku Drugog svet-
skog rata. Zgrada je izgorela u po`aru
1987. godine, a nova je podignuta
1995. Od tada do danas pretrpela je
manje korekcije, tako da je njeno ure-
|enje bilo neophodno. 

- Ukupan iznos sredstava od opor-
tuniteta koji je u poslednje tri godine
Ministarstvo pravde dodelilo korisni-
cima iz ~itave Srbije dostigao je 9,5 mi-
liona evra. Novac je raspore|en na 300
{kola, bolnica, ustanova kulture i soci-
jalne za{tite, a svi programi imali su za
cilj pobolj{anje kvaliteta `ivota gra|a-
na - rekla je ministarka pravde Nela
Kuburovi}. 

R. Popovi}

Ministarstvo pravde poma`e rekonstrukciju
obrazovnih ustanova u op{tini Nova Varo{ 

Za vrti} i {kolu u 
Vilovima 6,8 miliona 

Sa potpisivanja ugovora u Klubu poslanika: Ministarka Nela
Kuburovi} sa direktorima Olgicom Mini} i Lekom Kola{incem

Nova Varo{ - U prvi razred novova-
ro{kih srednjih {kola planiran je upis
150 |aka. U Gimnaziji „Pivo Karama-
tijevi}“ ima}e mesta za 60 budu}ih
srednjo{kolaca i to po 30 na dru{tve-
no-jezi~kom i prirodno-matemati~-
kom smeru. Prosvetne vlasti su Teh-
ni~koj {koli odobrile upis za 90 u~eni-
ka. Do diploma elektrotehni~ara ra~u-
nara i ma{inskog tehni~ara motornih
vozila mo}i }e da do|e 60 svr{enih
osnovaca (po 30 u dva odeljenja). Pod
okriljem Tehni~ke bi prvi put ove jese-
ni trebalo da bude formirano odeljenje
po dualnom sistemu obrazovanja, u
kome }e imati mesta za po 15 budu}ih
kuvara i konobara. 

- Poslodavci u novovaro{kom kraju
imaju potrebu za kadrovima ovih
obrazovnih profila, a da li }e dualno
odeljenje biti formirano, zavisi od in-
teresovanja budu}ih srednjo{kolaca -
ka`e direktor Tehni~ke {kole Milivoje
]irovi} i obja{njava da u su realizaciji
obrazovnih profila kuvar i konobar po

dualnom sistemu poslodavci u obave-
zi da u~enicima obezbede zapo{ljava-
nje nakon zavr{enog trogodi{njeg {ko-
lovanja, prijem na praksu, kao i prisu-
stvo stru~nog instruktora na pedago-
{ko - didakti~kim obukama. „Za rad
tokom prakti~ne nastave, u~enicima
}e morati i da ispla}uju odre|enu nov-
~anu nadoknadu i da snose tro{kove
prevoza i toplog obroka“, dodaje. 

U Tehni~koj podse}aju i na atrak-
tivnost profila na kojem se obrazuju
budu}i elektrotehni~ari ra~unara. To-
kom promocije ovog smera, isti~e se
~injenica da ovaj profil omogu}ava sti-
canje znanja primenjuju}i programe
MS Office, kao i one za crtanje elektri~-
nih {ema, simulaciju rada elektri~nih
kola i sli~no. Nakon zavr{etka {kolova-
nja, ovi kadrovi imaju {iroke mogu}-
nosti zapo{ljavanja, posebno u grani
elektroprivrede, kao i prohodnost na
fakultete poput elekrotehni~kog, ma-
{inskog, saobra}ajnog, FON-a. eko-
nomskog...

Pri ovoj {koli je u poslednje vre-
me sve primamljiviji smer za {kolo-
vanje ma{inskih tehni~ara motor-
nih vozila. Traje ~etiri godine, pru-
`a mogu}nost zapo{ljavanja u osi-
guravaju}im ku}ama, servisima za
tehni~ki pregled, autotransportnim
preduze}ima, MUP-u, Vojsci...Sa
ovog profila |aci imaju pro|u na
gotovo sve tehni~ke fakultete, na
kojima }e imati priliku da usavr{a-
vaju i pro{iruju ste~ena teorijska i
prakti~na znanja ( o motorima SUS,
motornim vozilima, njihovoj pravil-
noj eksploataciji i odr`avanju, dijag-
nostici ispravnosti motora...). U~e-
nici ovog obrazovnog profila imaju
mogu}nost besplatne obuke za vo-
za~e B kategorije. 

U Gimnaziji „Pivo Karamatijevi}“
ove jeseni ne}e biti promena u struk-
turi obrazovnih profila. Mesta ima za
ukupno 60 |aka - po 30 na prirodno-
matemati~kom i dru{tveno jezi~kom
smeru. R. P. 

Po~inje upisna groznica u srednje {kole 

Mesta za 150 |aka 

Me|unarodni festival 
nauke „Tutin fest 2018“



Novi Pazar - Ni{ta novo, klub koji
napusti Superligu u prvoj sezoni po is-
padanju suo~ava se sa problemima.
Novi Pazar je po mnogo ~emu pose-
ban, pa i na tom planu. Iza kluba je
mirna sezona na terenu i nemirna van
njega. Kada je pro{log leta formiran sa-
stav sa dokazanim doma}im snagama
(Vusljanin, Kecap, Ragipovi}, Had`i-
buli}...) i poja~anjima me|u kojima su
se na{li i oni koji su osetili miris Super-
lige (\or|evi}, Ristov, Pavlovi}, Vu~e-
ti}, Simi}, Jovanovi}) razloga za boja-
zan ve} u startu nije bilo. Takvom am-

bijentu pridodat je trener Marjan @iv-
kovi}, stru~njak koji je na sebe skrenuo
pa`nju rezultatima u Radni~kom iz Pi-
rota. Sa sobom je u Novi Pazar poveo
Denisa Ristova, Stefana Markovi}a i
Nemanju Petrova, s tim da je velika
{teta {to ovaj poslednji ni posle dugog
~ekanja nije dobio saglasnost biv{eg
kluba da promeni klupske boje, jer bi
svojim ume}em i posebno brzinom si-
gurno predstavljao ton s kojim bi Pa-
zarova kompozicija mo`da postala hit.
Jo{ ve}a nevolja nastala je zbog ranog
napu{tanja ekipe Irfana Vusljanina
izazvana odnosom koji su prema nje-
mu imale tada{nje klupske strukture,
sastav je negde u to vreme napustio i
Sead Had`ibuli}.

Prva polovina jesenje sezone prote-
kla je u znaku nere{enih rezultata na
gostovanjima. Bodovi su izgubljeni je-
dino u Novom Pazaru od kragujeva~-
kog Radni~kog. Do tog duela Gradski
stadion bio je neosvojiv za rivale, dok
je na strani ko~ilo u napadu, tada, ali i
do kraja prvog dela. Van Novog Paza-
ra jesenas su postignuta svega tri gola,
dva u jednoj utakmici (^SK). Najbolju
igru @ivkovi}ev sastav prikazao je u
pobedi nad odli~nim TSC-om (2:0), vi-
sok nivo vi|en je i u trijumfu nad bu-
du}im superliga{em Dinamom iz Vra-
nja (2:1). Osmo mesto na polovini se-
zone zadovoljilo je sve osim nerealne
optimiste.

Van terena po~elo je da se kuva jo{
krajem oktobra pro{le godine ostav-
kom predsednika ]erima [emsovi}a,
nikad na tu funkciju skup{tinskom od-
lukom i izabranog, {to je i sam potvr-

dio na odlasku nazvav{i se predsedni-
kom na probi. Vrhunac krize sti`e sa
zavr{etkom utakmice poslednjeg jese-
njeg kola u Dobanovcima protiv Bu-
du}nosti. Tada je sudija \or|e Maksi-
movi} u 88. minutu dosudio sporni
penal za doma}i tim, {to je bio povod
za istup ~elnih ljudi Novog Pazara ko-
jim }e se zatalasati fudbalska javnost u
zemlji. Odluka koju je doneo spada u
one koje se mogu oceniti kao stvar slo-
bodnog sudijskog uverenja, {to se ni-
kako ne mo`e re}i za Milana Ili}a, su-
diju utakmice Novi Pazar - Proleter
(1:1). Ako je iko na Gradskom stadio-
nu delio nepravdu, onda je to bio ovaj
arbitar iz ]uprije. Dan nakon remija u
Dobanovcima oglasio se upravni od-
bor kluba saop{tenjem u kojem je na-
javljeno istupanje iz takmi~enja. Kao
razlog navedeno je da Novi Pazar ne
`eli da se takmi~i u ligi gde se unapred

znaju pobednici i gde sudije donose
odluke po direktivama odre|enih lju-
di i klubova re`iraju}i ishode me~eva.
Delimi~ni epilog nejasne situacije usle-
dio je po~etkom druge dekade decem-
bra kada kompletan upravni odbor na
skup{tinskoj sednici, prvoj posle dve
godine, podnosi neopozivu ostavku. 

Tom prilikom o istupanju iz lige se
nije ni raspravljalo, {to je navodilo na
zaklju~ak da }e Novi Pazar nastaviti da
se takmi~i, ali je, {to je i najva`nije sa-
znanje sa skup{tinskog zasedanja, jav-
no obelodanjeno da se klub nalazi u fi-
nansijskim problemima. Tek 23. janu-
ara ove godine izborom biv{eg fudba-
lera i funkcionera Tarika Imamovi}a
za predsednika, Novi Pazar je stvorio
osnove da i institucionalno krene u re-

{avanje nagomilanih problema. Od-
mah se u{lo u UPPR (Unapred pripre-
mljeni plan reorganizacije), ~ije rezul-
tati se o~ekuju pre po~etka novog pr-
venstva. „Za 20. jul zakazana je presu-
da u privrednom sudu u Kraljevu.

Uvereni smo u pozitivan ishod“, ka`e
predsednik kluba Tarik Imamovi}. 

Novo rukovodstvo na{lo se i pred
problemom, kako i s kojim timom u
nastavak prvenstva. Sre}om, na|en je
zajedni~ki jezik sa Irfanom Vusljani-
nom, s kojim u situaciji kad nije mogu-
}e registrovanje novih igra~a tim dobi-
ja va`an oslonac. Odlazak Vukomano-
vi}a, Simi}a, Jovanovi}a, Pavlovi}a i
Vukli{a imao je i dobru stranu, tako
{to je otvoren prostor za mlade novo-
pazarske fudbalere. Mali nemir u mir
koji je stigao u klub uneo je trener @iv-
kovi} odlaskom u Kinu sedam dana
pre prve prvenstvene utakmice. Tri da-
na kasnije u Novi Pazar sti`e njegov
naslednik Stevan Mojsilovi} koji }e od-
mah prekomponovati kompoziciju ti-
ma koju je @ivkovi} kroz pripremne
sinhronizovao za {ampionat. U najbo-
lji sastav preko no}i su prekomando-
vani, golman Ni}iforovi}, Lakota, Ha-
zirovi}, Zimonji} i Avdi}. Sa miks ti-
mom do{li su neo~ekivano dobri re-
zultati na startu prole}ne sezone. ̂ eti-
ri boda sa gostovanja i svih {est osvoje-
nih u svojoj avliji, bili su zamajac preko
potreban klubu. Me|utim, alarm nije
dugo mirovao. Tri uzastopna poraza,
posebno onaj od Teleoptika u Novom
Pazaru, bili su signal Stevanu Mojsilo-
vi}u da je vreme da se rastane od ,,pla-
vih“. Njegovu ulogu direktno sa mesta
pomo}nog trenera gr~ke Larise preu-
zeo je biv{i fudbaler Obili}a, Loznice,
portugalskog Nacional Fun{ala i trener
Mladosti iz Lu~ana i gornjomilanova~-
kog Metalca Vladica Petrovi}. U samo
jednoj utakmici ispostavi}e se zavr{io
je posao zbog kojeg je i do{ao u Novi

Pazar, pobedom nad Temni}em u Pa-
ra}inu (klub iz Varvarina je doma}in u
tom gradu) i matemati~ki je re{en pro-
blem zvani opstanak.

Bila je to najva`nija pobeda u ovom
prvenstvu, sve posle toga bilo je kudi-
kamo lak{e. Priliku su nakon toga mo-
gli da dobiju i ostali mladi igra~i, i po-
tvrdili su da Novi Pazar ima talentova-
nu decu. Sad nas ~eka prestrojavanje.
Sa rukovodstvom kluba usmeno sam
dogovorio nastavak saradnje. O~eku-
jem da za nekoliko dana i potpi{em
ugovor. Tek posle toga mogu re}i ne-
{to vi{e o ambicijama u slede}oj sezoni
- kazao je Petrovi}.

Opstanak je potvr|en pobedom
nad Radni~kim iz Pirota (2:1) u utak-
mici u kojoj je najzad jedan arbitar obi-
lato pomogao Novom Pazaru (Borko
Mijajlovi}). I pre nego je stigao do cilja
Petrovi} je prema njemu i{ao sa snaga-
ma koje je u vatru pustio Mojsilovi}, ali
je tom spisku mladih priklju~io jo{
Islamovi}a i Novali}a, a u poslednjem
kolu i Amsala ̂ ajevi}a.
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Prvoslav Le{evi}

Novi Pazar zavr{io sezonu u Prvoj ligi na sredini tabele

Posle svega nije lo{e ni deveto mesto 

Niko sa 30 utakmica 
Dres Novog Pazara na 30 utakmica nosilo je 29 fudbalera, rekorder je Admir Ke-

cap sa 29 odigranih utakmica. Ekipu su kroz {ampionat vodila trojica trenera, Mar-
jan @ivkovi} na 15 , Stevan Mojsilovi} bio je na klupi u sedam utakmica, koliko i Vla-
dica Petrovi}. Ivan Jovanovi}, prvi pomo}nik Mojsilovi}a i Petrovi}, sastavio je tim
za me~ u In|iji ( poraz Novog Pazara 0:2). 

Ragipovi} devet puta „po`uteo“
Rekorder po broju ̀ utih kartona je Kenan Ragipovi} (devet), ali samo sa jednom

u drugom delu prvenstva. [est puta je „po`uteo“ Denis Ristov, a po pet puta. Ivan
[ubert i Predrag \or|evi} Igra~i Novog Pazara dobili su samo dva crvena kartona,
oba u prvom delu prvenstva (Goran Vukli{ i Deni Pavlovi}). Zanimljivo je da Vukli{
nije upisao nijednu utakmicu za najbolji tim, a da je isklju~en kao rezervni igra~.

Kecap najbolji strelac
Novopazarci su bili jedna od najneefikasnijih ekipa lige, sa samo 28 datih golo-

va, manje od jednog po utakmici. Admir Kecap je golom u poslednjem kolu stigao
do titule najboljeg klupskog strelca, ali ne i me|u 10 najboljih strelaca lige. Pet
golova je dao Denis Ristov, a Predrag \or|evi} tri. Po dva puta su mre`u zatresli:
Amel Lakota, Kenan Ragipovi}, Ibrahim Arifovi} i Dejan Vukomanovi}. Po jedan
gol su dali: Mehmed Avdi}, Stefan Markovi}, Irfan Vusljanin, Marko Vu~eti}, Uro{
Stepanovi}, Jovan Jovanovi}. Autogol je postigao Stefan Markovi}.

AMELA [ESTA I SA NORMOM
Novi Pazar - Miting u {panskom gradu Uelvi Amela Terzi} je

zavr{ila na {estom mestu, ali {to je mnogo va`nije sa ispunjenom
normom za Prvenstvo Evrope u Berlinu. Ona je distancu od 1.500
metra pretr~ala za 4:10,22 (norma je 4:12,00). Pobedila je [pa-
njolka Marta Perez (4:07,10).

KADETI ISPALI
Novi Pazar - Kadetski tim Novog Pazara nije uspeo da se za-

dr`i u najkvalitetnijoj ligi Srbije, po{to je u poslednjem kolu pora-
`en u Subotici od Spartak @drep~eve krvi 3:0 (2:0). Novopazarci su
zauzeli 13. mesto i prvi su ispod crte, osvojili su 36 bodova, tri ma-
nje od direktnih konkurenata za opstanak Teleoptika i Spartak @K.

VA@NA POBEDA JO[ANICE 
Novi Pazar - U poslednjem kolu zonske lige ,,Morava“ Jo{anica

je do{la do jedne od najve}ih pobeda u 39 - godi{njoj istoriji kluba,
pobedom u Kraljevu nad Slogom 2:1 (1:1) ekspresno se vratila u za-
padnu srpskoliga{ku grupu. Doma}in je do{ao do prednosti golom

Filipovi}a sa 11 metara u 35. minutu, izjedna~io je Sadin Smajovi} u
36. minutu, da bi gol vredan titule doneo Ervin Kurti u 89. minutu. 

„SLOGA“ TRE]A 
Sjenica - Sjeni~ka Sloga, ~lan zonske lige ,,Drina“, zavr{ila je

prvenstvo na tre}em mestu i to ubedljivim porazom od Zadruga-
rom iz Lajkovca 6:1 (jedini gol za Sjeni~ane postigao je Simi}). 

BOD I OPSTANAK
Tutin - Fudbaleri Tutina osvojili su bod kojim su i matemati~-

ki izborili opstanak u Srpskoj ligi - Zapad. Oni su u 33. kolu na svom
terenu odigrali sa Poletom iz Ljubi}a. 2:2 (Grkajac i Mili}).

KADETI AF AS U FINALU
Novi Pazar - Kadetski sastav AF AS plasirao se u finale bara`a

za popunu najkvalitetnije lige Srbije, u polufinalu Novopazarci su
posle 1:1 u Petrovcu na Mlavi sa Slogom (Mehovi}) na terenu u [u-
tenovcu slavili sa 2:0 (Mehovi} i Bronja). Ju~e je u U`icu igran prvi
me~ finala protiv Slobode, revan{ je u nedelju u Novom Pazaru.
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Dokazane doma}e snage:
Vusljanin, Kecap, Ragipovi}

Tre}i trener u ovoj sezoni:
Vladica Petrovi}

Uveren u pozitivan ishod pred
sudom: Tarik Imamovi}
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RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki 

vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 

44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA
Period:

3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

Projekat je sufinansiran iz bud`eta Republike Srbije - Ministarstva kulture i informisanja. 
Stavovi izneti u podr`anom medijskom projektu nu`no ne izra`avaju stavove organa koji je dodelio sredstva. 

Zavr{na priredba pred{kolaca 

Opro{taj uz osmeh i pesmu 

Odu{evili publiku: Detalj sa priredbe
u Domu kulture Nezadovoljni zbog
„divlje“ konkurencije

Nova Varo{ - Zavr{na priredba pred{kolaca no-
vovaro{kog De~jeg vrti}a doga|aj je koji ve} godi-
nama izazove veliku pa`nju i simpatije na{ih su-
gra|ana. Tako je bilo i pre par ve~eri  kada se, uz
prigodan kulturno-zabavni program izveden u
Domu kulture, generacija 2011/2012. oprostila od
„male“ {kole i svojim vaspita~a. U muzi~ko-dram-
skom programu ovog puta u~estvovalo je sedam-
desetak polaznika ove vaspitne ustanove iz Nove
Varo{i, Bo`eti}a, Akma~i}a i Kokinog Broda. Pu-
blika je u`ivala u raznovrsnosti i originalnosti pro-
grama, na kojem se na{lo oko 20 plesnih ta~aka,
kratkih i {aljivih dramskih formi, ritmi~ko-balet-

skih, folklornih i dens igara. Kroz {arenilo kosti-
ma i nepresu{ni talenat, devoj~ice i de~aci su kroz
igru, pesmu, glumu i recitovanje opisali lepotu od-
rastanja u Pred{kolskoj ustanovi „Pa{a i Nata{a“.  

„ Sre}no mama, sre}no tata“, „Na lepom, pla-
vom Dunavu“, „Deset ljutih gusara“, „Devojke iz
Gru`e“, „Kalimero“ - samo su neke od muzi~kih
igara koje su pred{kolci te ve~eri izveli na sceni DK,
a za svoje nastupe  bili su  nagra|eni burnim apla-
uzima gledali{ta. Ono {to je bila novina u odnosu
na dosada{nje tradicionalne priredbe pred{kolaca,
bio je njihov zajedni~ki nastup sa svojim vaspita-
~icama na po~etku kulturno-zabavnog programa. 

- Tradicionalnom manifestacijom na do-
stojan na~in ispra}amo pred{kolce, ~ime smo
na{ zadatak za ovu generaciju ispunili. Prati-
li smo i uticali na njihov pravilan rast i razvoj,
podsticali njihov talenat, pomogli im da osva-
jaju nova znanja i saznanja, dru`ili se i igrali
sa njima. Sigurni smo da su potpuno sprem-
ni za slede}i, krupan korak u njihovom odra-
stanju i vaspitanju, a to je polazak u {kolu -
rekla je Olgica Mini}, direktorka ovda{nje
Pred{kolske ustanove , koja je, ina~e, ovog
maja obele`ila 36-godi{njicu uspe{nog rada i
postojanja. R. P. 

Bijelo Polje - U Bijelom Polju tre-
nutno radi stotinak registrovanih tak-
sista, ~iji je najve}i problem, uz slabu
kupovnu mo} mu{terija, konkurenci-
ja „divljih“ taksista. Registrovani tak-
sisti tvrde da „divljaka“ ima vi{estruko
vi{e nego njih i da im otimaju posao.
Nezadovoljni su i time {to, kako tvrde,
nadle`ni ne}e da pomognu da oni ko-
ji pla}aju da`bine dr`avi i od te{kog
taksi rada izdr`avaju brojne familije
budu bar malo za{ti}eni. Taksisti isti-
~u da je trenutno stanje neizdr`ivo i

najavljuju radikalizaciju protesta. Ovih
dana o~ekuju sastanak sa nadle`nim
op{tinskim slu`bama, od kojih o~eku-
ju o{trije mjere protiv „divljih“ taksi-
sta.  Na~elnik Komunalne policije Mu-
zafer Bad`i}, me|utim, tvrdi da posao
rade na najbolji mogu}i na~in. „Stalno
kontroli{emo, {to }emo raditi i u na-
rednom periodu. Pozivam i kolege za
rad i radne odnose da zajedno radimo
jo{ efikasnije ovaj posao, kako bismo
iskorijenili rad taksista na crno“, poru-
~uje Bad`i}. 

Bijelo Polje - Predsjednik op{tine
Bijelo Polje Petar Smolovi} primio je
nedavno Ljubicu [ekularac koja je ne-
davno osvojila zlatnu medalju na otvo-
renom Balkanskom prvenstvu u bodi-
bildingu - Balkan open u Mostaru. Ova
Bjelopoljka postigla je najve}i uspjeh u
istoriji `enskog fitnesa i bodibildinga
osvojiv{i zlato na pro{logodi{njem
Svjetskom prvenstvu na Kipru u kate-
goriji fitness masters preko 45 godina i
tako postala prva ̀ ena i uop{te takmi-
~ar iz Crne Gore koji je u~estvovao na
ovom presti`nom takmi~enju. 

Ova uspje{na Bjelopoljka je pro{le
godine osvojila ~etiri  zlata i dve bronze
u kategoriji bodi fitnes u konkurenciji
takmi~arki sa 36 i vi{e godina. „Smatra-
mo ovaj uspjeh za veliki podsticaj spor-
tistima iz ove bran{e, posebno ljep{eg
pola, za bavljenjem sportom uop{te, ali
i za promociju bodibildinga. Op{tina }e
pru`iti podr{ku Ljubici u granicama
svojih mogu}nosti i bi}e tu da bude
njen promoter, kao i svih sportista koji
pru`aju napore kako bi ostvarili najbo-
lje rezultate“, rekao je predsjednik Op-
{tine Petar Smolovi}. C. D. 

Smolovi} primio
{ampionku

Bjelopoljski taksisti 
najavljuju protest


